
Fråga i Kommunfullmäktige den 20 maj 2025                                                                                                

Ställd till Kommunstyrelsens ordförande Peter Book (M)  

Vilka beslut återstår - och när ska de fattas - om Ena Energis flyttplaner? 

Bakgrund: 

• September 2021 beslutar Enköpings Moderbolag (Emab) att meddela ENA Energi att verket 

ska vara driftsmässigt avvecklat från nuvarande placering senast 2035 

• Juni 2022 beslutar Kommunfullmäktige att Ena Energi ska ta fram en långsiktigt hållbar plan 

för hur en åtkomst av marken skulle kunna realiseras, med eller utan produktion av 

elektricitet 

• September 2022 skriver Peter Book och Ena Energis ordförande Jan Hannebo (M) i en 

insändare i EP att ”beslut är nu tagna om att flytta värmeverket senast 2035” 

• Oktober 2024 skriver Peter Book till Ena Energi att "kommunen inte tagit något beslut om att 

bolaget ska flytta från nuvarande fastighet"  

• Oktober 2024 säger Peter Book i EP: ”Det jag menar med glasklart är att när Ena Energi 

kommer tillbaka med sin utredning om hur de vill producera energi långsiktigt måste det till 

kommunfullmäktige för beslut” 

• November 2024 presenterar Ena Energi utredningen Futurena för Enköpings Moderbolag, 

som beslutar att ”översända underlaget till kommunstyrelsen inför beslut i 

kommunfullmäktige”.  

• November 2024 river Enköpings Moderbolag upp beslutet från 2021 om att ENA Energi ska 

vara driftsmässig avvecklat från nuvarande placering senast 2035 

• Januari 2025 informeras Kommunstyrelsens arbetsutskott (ksau) om utredningen Futurena 

med syftet: ”Information inför beslutsärende i kommunstyrelsen den 1 april” 

• Februari 2025 samlar Peter Book samtliga nio KF-partier till ett möte om Ena Energi-frågan, 

där han åtar sig att sammanfatta framkomna synpunkter och återkomma om vägen framåt 

• Mars 2025 säger Ena Energis VD Torbjörn Claesson i EP: ”Det finns ingen som helst dialog 

mellan vår ägare (kommunen) och oss i bolaget. Vi knackar på dörren på massa olika sätt 

men får ingen återkoppling. Jag har skickat många mejl till Peter Book men inte fått svar på 

ett enda.”  

• Mars 2025 säger Peter Book till EP att beslutet som ska tas inte är själva flyttbeslutet. Istället 

ska man säga ja eller nej till projektet Futurena.  

• Mars 2025 säger Peter Book i EP att han hoppas att frågan ska kunna stå på dagordningen i 

kommunstyrelsen den 6 maj, för att sedan kunna tas några veckor senare av fullmäktige 

• 9 maj 2025: Ena Energi-frågan och Futurena har ännu inte presenterats för Kommunstyrelsen 

Med anledning av ovanstående frågar jag kommunstyrelsens ordförande Peter Book (M):  

• Vilka beslut återstår - och när ska de fattas - om Ena Energis flyttplaner? 

 Enköping 2025-05-09     Anders Wikman, Nystart Enköping  


